



## His Majesty The King to patronize BSE's 40th Anniversary Celebration

Under the patronage of his Majesty the King Hamad bin Isa Al-Khalifa, Bahrain Society of Engineer is organizing a special event to celebrate its 40th anniversary on 8th May 2013 at Gulf International Convention Center - Gulf Hotel

A committee chaired by the President Mr. A.Majeed Al Gassab has put forward a detailed program for such important occasion.



## “Professional Indemnity Insurance” Seminar

In cooperation with Zurich General Insurance in the Middle East, BSE has organized a seminar on “Professional Indemnity Insurance” on 23rd April 2013 at Hisham Al-Shihaby's Auditorium in BSE Headquarters. The main speaker was Mr. Brendan Mc Donald, Head of Professional Indemnity for Zurich General Insurance in the M.E.

Mr. Brendan McDonald has emphasized on the necessity of having a professional indemnity cover while being

engaged in engineering business. He provided a general introduction on ‘Professional Indemnity Insurance’, types of policies available, the pros and cons of each and how they are used in the Middle East region. He also discussed the factors that underwriters should consider when assessing professional indemnity risks in the region and finish with a brief section on claims in the region. The seminar followed by dinner. His Excellency Engineer Esam bin Abdulla Khalaf, Minister of Works has attended the seminar..

## Workshop on “Industrial Waste Management”

Mr. Rehan Ahmed has conducted a workshop on “Industrial Waste Management” on 14th April 2013 organized by Bahrain Society of Engineers (BSE). 28

professionals have attended the workshop, which was organized for the first time in the country to focus on the topic of best practice in industrial waste management.





## BSE organised “Cost Consultant/ Cost Engineering Certification”

Bahrain Society of Engineers - Training centre organised a workshop on “Cost Management thorough examination,” during the period 21 - 25 April.

The program aimed to develop individuals and increase knowledge and experience as well as a commitment to best practices in the management of costs, Participants were awarded the certificate CCC / CCE, which in turn qualifies them to access the best standards and practice requirements to meet today's challenges in this type of industry.



The course was presented by Mr. Ahmed Saleh Mokhtar, Senior Project Management Consultant and a registered consulting engineer.

## “Tendering & Procurement Practices”



BSE - Training centre conducted the main important training program “Tendering & Procurement Practices” on

7-11 April, which was part of series of programs organized by BSE Training Center during the current year.

The program found that tenders are the economic process that cost the institution a great deal of money. Hence, they must be properly implemented in order to reduce costs, and often the executive management of the institutions are concerned authority tenders, and therefore they must show efficiency, especially if those institutions are aiming towards increase in revenues.

The course was presented by Mr. Mohamed Tawfiq who is a PMP professional.

## BSE Members Barbecue Party

BSE General Activities Committee launched its first activity to the members organizing a BBQ in BSE's Headquarters on 19 April 2013.

The barbecue party attended by a large number of members who enjoyed a pleasant time in open air of the backyard. The committee intends to organize many other social and recreational activities during the coming period.



## “Load Transfer Techniques & Simulation in Steel Structures” Seminar

BSE organized a seminar of “Load Transfer Techniques & Simulation in Steel Structures” in collaboration with The institution of Engineers (India) Bahrain Chapter during the on 15 March 2013, the seminar presented by Er. N. Kantharaja M.E senior Structural Engineer, Mimar Architecture Bahrain.

## New Membership Applications – APRIL 2013

Members	Graduate	Student	AFF	Total
8	13	21	1	43

## Membership Upgrade - APRIL

	To Member	To Graduate	DISCIPLINE	
	2	3	Architecture Engineering	Mechanical Engineering
TOTAL	5		4	1

## NEXT ACTIVITIES

No.	Date	Event	Location
1.	8 May	“BSE” 40th Anniversary celebration	GICC – Gulf Hotel
2.	26 – 30 May	Sustainable Development & Green Building Design	“BSE” Headquarters – Juffair

## تستعد لتنظيم حفل خاص بمناسبة مرور 40 عاماً على تأسيسها



تحت رعاية سامية من عاهل البلاد صاحب الجلالة الملك حمد بن عيسى آل خليفة، تعتمزم جمعية المهندسين البحرينية إقامة حفل تحت شعار "40 عاماً من العطاء" بمناسبة مرور 40 عاماً على تأسيس الجمعية وذلك مساء يوم الأربعاء الموافق 8 مايو 2013 بفندق الخليج.

وقد تم تشكيل لجنة تنظيمية عليا لهذا الاحتفال برئاسة المهندس عبدالمجيد القصاب رئيس الجمعية لوضع الترتيبات لبرنامج الاحتفال والأمور التنظيمية الأخرى.

وسوف يتضمن برنامج الحفل كلمة لנائب جلالة الملك المفدى ورئيس جمعية المهندسين البحرينية، وتكريم الرؤساء والوزارات والشركات، بالإضافة إلى عرض للصور وفيلم توثيقي يحكي مسيرة الجمعية منذ تأسيسها في عام 1972.

## ضمن ملتقى الثلاثاء .. الجمعية عقدت ندوة التأمين المهني

تمام الساعة السابعة من مساء الثلاثاء الموافق 23 أبريل 2013. وقد حضر اللقاء سعادة المهندس عصام خلف وزير الأشغال وأصحاب المكاتب الاستشارية لأهمية هذا الموضوع في عقود المشاريع.

عقدت الجمعية ضمن ملتقى الثلاثاء ندوة حول التأمين المهني، حيث استضافت الجمعية السيد برايندان ماكدونالدز رئيس قسم التأمين المهني التجاري في شركة زيورخ للتأمين العام في الشرق الأوسط المتخصصة في التعويض المهني والتأمين.

وكانت الندوة الذي تبعتها حفل عشاء برعاية شركة زيورخ للتأمين قد أقيمت في قاعة المهندس هشام الشهابي بمقر الجمعية في الجفير وذلك في

## ورشة عمل حول "إدارة النفايات الصناعية"



نظمت جمعية المهندسين البحرينية ورشة عمل بشأن إدارة النفايات الصناعية وذلك يوم الأحد الموافق 14 أبريل 2013. تحدث فيها ربحان أحمد رئيس وحدة إدارة النفايات، وحضر ورشة العمل 28 من المتخصصين في هذا القطاع محلياً وأقليمياً، وتطرقت الورشة العمل إلى أفضل الممارسات لإدارة النفايات الصناعية.

## الجمعية تطلق برنامج "إدارة التكاليف والفحص الدقيق"



أطلقت الجمعية برنامجها التدريبي "إدارة التكاليف والفحص الدقيق" في الفترة من 21 إلى 25 أبريل من العام الجاري.

وهدف البرنامج إلى تطوير الأفراد وزيادة المعرفة والخبرة بالإضافة إلى الالتزام بأفضل الممارسات في إدارة التكاليف، ويمنح البرنامج شهادة CCC / ECC والتي بدورها تؤهل المهنيين للوصول إلى أفضل المعايير و متطلبات الممارسة لمواجهة تحديات اليوم في هذا النوع من الصناعات.

## «المناقصات وممارسات الشراء» أبرز البرامج التدريبية خلال شهر أبريل

في الدورة 12 شخصا، وأقيمت في قاعة المحاضرات بمركز التدريب في الجمعية.

نظمت جمعية المهندسين البحرينية برنامجها التدريبي «المناقصات وممارسات الشراء» الذي استمر من 7 إلى 11 أبريل الجاري، وجاء البرنامج ضمن سلسلة البرامج المدرجة ضمن خطة الجمعية للعام الراهن 2013. شارك



## حفل شواء

دشنت لجنة الأنشطة العامة باكورة أنشطتها بتنظيم حفل شواء اقيم في الهواء الطلق مساء يوم الجمعة الموافق 19 أبريل 2013 في باحة مقر الجمعية، وقد حضره عدد كبير من الأعضاء، كما تعتزم اللجنة تنظيم المزيد من الأنشطة الاجتماعية والترفيهية خلال الفترة المقبلة.

## ندوة "تقنيات نقل الأحمال والمحاكاة في المنشآت الحديدية"

نظمت الجمعية ندوة "التقنيات في الهياكل الحديدية" بالتعاون مع معهد المهندسين "الهنود" - فرع البحرين- وذلك ضمن فعاليات ملتقى الثلاثاء الذي تنظمه الجمعية أيام الثلاثاء، وقد حضر في المنتدى السيد E.M ajarahtnaK .N كبير المهندسين في الإنشاء والهندسة المعمارية.

## تكريم مسؤولة العضوية في عيد العمال

في عيد العمال الموافق 1 مايو 2013، وبناءً على ترشيح من مجلس الإدارة تم تكريم مسؤولة شئون العضوية بجمعية المهندسين البحرينية الأنسة ساجدة العالي أثناء حفل الاتحاد العام لنقابات عمال البحرين بفندق كراون بلازا.



وزير العمل يسلم شهادة التكريم إلى الأنسة ساجدة العالي